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Azərbaycanda çəltik bitkisi qədimdən becərilir, qida 
rasionumuzda çeşidli düyü yeməkləri xüsusi yer tutur. Toylarda 
rəqqaslar plovu musiqi sədaları altında bəylə gəlinin masasına 

gətirib xələt alırlar. Bundan sonra gözəl, ətirli təam sini-sini məclis   
əhlinə də paylanır. Beləcə, dadlı "Şah plov" süfrələrin bəzəyinə çevrilir.  

Mil və Muğan ərazisindən, 
xüsusən Beyləqan şəhərinin xara-
balıqlarından 10-cu əsrə aid mədəni 
təbəqədən çoxlu miqdarda çəltik 
dənləri tapılmışdır. Buğdadan sonra 
düyü ikinci vacib və faydalı ərzaq 
növü sayılır. Ölkəmizdə düyüyə olan 
illik istehlak tələbatı adambaşına  
4 kiloqramdır. 

 Ötən əsrdən çəltik əkinçiliyi, əsasən, 
Lənkəran və Aran iqtisadi rayonlarında 
aparılır. Tarixən ölkəmizdə keyfiyyəti ilə 
seçilən, müxtəlif müsabiqələrdə dəfələrlə 
fərqlənmiş “Ağ ənbərbu”, “Vilgəri”, “Ha-
şimi”, “Sədri”, “Ağ qılçıqlı” və digər yerli 
sortlar becərilib. Düyü məhsulları tam 
təbii olur, əkinində, becərilməsində 

gübrə və kimyəvi maddələrdən istifadə 
edilmir ki, bu da insan orqanizmi üçün 
vacibdir.

 ...Hələ 25–26 il əvvəl öyrənmişdim 
ki, çəltik yetişdirmə işinə el arasında bi-
car deyilir. Astaranın Kakalos kəndində 
Fəxri Mədəniyyət İşçisi Fərbiyə Şa-
banovanın yaratdığı “Əvəsor folklor 
kollektivi”ni çalışdığım dövlət televiziya-
sı üçün açıq havada çəkmək istəyirdik. 
Fərbiyə xanım “Onda qızlar oynaya-oy-
naya bicar nəğmələri oxuyarlar”, – dedi. 
Bicarın nə olduğunu soruşduğumda 
gülərək bildirdi ki, çəltik işinə bicar 
deyirlər. Çəkilişimiz gözəl alındı. Oxuyub 
oynayan qızların səsi dalğa-dalğa ətrafa 
yayılırdı:

Çəltiyin iki başı, suluf onun yoldaşı,
Şitili bir-bir düzün, arada yoxdur naşı.
Əkin çəltiyi, əkin, çəltiyə çəpər çəkin,
Biçin çəltiyi, biçin, yığın çəltiyi çin-çin...

Ölkəmizdə çəltiyin əkin sahəsi illər 
üzrə müxtəlif olub. Məsələn, 1927-ci 
ildə çəltik sahələri 54 min hektar olub. 
Lakin sonralar tərəvəzçiliyin inkişa-
fı səbəbindən bu tendensiya azalıb, 
yalnız 1995-ci ildən başlayaraq, çəltik 
əkinləri genişləndirilib. 2016-cı ildə bu 
sahələr 2,5 min, 2017-ci ildə isə 5,1 
min hektara çatdırılıb, ölkə üzrə orta 
məhsuldarlıq 31,1 sentner olub. Artıq 12 
rayonda çəltikçilik inkişaf etdirilir. Ümumi 
məhsulda Lənkəranın payı xeyli çoxdur. 

2017-ci il sentyabr ayının 3-də 
Lənkəranda çay,  çəltik  və sitrus meyvələri 
istehsalının inkişafı məsələlərinə dair 
respublika müşavirəsində Prezident 
 İlham Əliyev vurğulayıb ki, təkcə bir il 
ərzində xaricdən ölkəmizə 48 min ton 
düyü idxal olunmuş və buna 37 mil-
yon dollar vəsait xərclənmişdir. Əhalini 
yerli istehsal hesabına düyü və digər 
zəruri ərzaq məhsulları ilə təmin etmək, 
xaricdən ərzaq asılılığını aradan qaldır-
maq çox vacib, ümdə məsələlərdən bi-
ridir.

Prezidentin sərəncamı ilə təsdiq 
edilmiş “Azərbaycan Respublikasında 
çəltikçiliyin inkişafına dair 2018–2025-ci 
illər üçün Dövlət Proqramı” bu baxımdan 
atılan xüsusilə mühüm addımdır. Həmin 
proqram, eyni zamanda, kənd əhalisinin 
sosial rifahının yaxşılaşdırılması və 
məşğulluq səviyyəsinin yüksəldilməsi 
məramına xidmət edir. Daha əvvəl 
2008–2015-ci illərdə əhalinin ərzaq 
məhsulları ilə etibarlı təminatına 
dair qəbul edilmiş Dövlət Proqramı 
çərçivəsində də ölkə ərazisinin müxtəlif 
regionlarında dənli və dənli-paxlalı 
bitkilərin, o cümlədən çəltikçiliyin inkişafı 
ilə bağlı tədbirlər nəzərdə tutulmuş, bu 
istiqamətdə müvafiq işlər həyata keçi-

rilmişdi. Həmçinin buğda və çəltik əkini 
sahəsinin becərilməsində istifadə edilən 
yanacaq və motor yağlarına görə dövlət 
büdcəsinin vəsaiti hesabına hər hektar 
üçün maddi yardımlar verilməsi, aq-
rar sahənin inkişafı məqsədilə həyata 
keçirilən digər tədbirlər istehsalçıları bu 
sahəyə daha da həvəsləndirib. 

Təəssüf ki, ikinci çörək hesab edilən 
çəltik istehsalında ölkə üzrə müəyyən 
enmə müşahidə olunur. Belə ki, 2017-ci 
ildə ölkə üzrə 16,2 min ton çəltik isteh-
sal edildiyi halda, 2019-cu ildə bu rəqəm 
12 min ton, 2020-ci ildə isə 9,9 min ton 
olub. Halbuki Dövlət Proqramına görə, 
2025-ci ilə qədər ölkədə illik çəltik isteh-
salı 40 min tona çatdırılmalıdır. Bəlkə 
xaricdən düyü gətirən işbazlar mane 
olur? Axı, idxal düyüsünün qiyməti aşa-
ğıdır. İqtisadçı ekspertlər bunu dolayısı 
ilə təsdiqləyib deyirlər: “Problem ondadır 
ki, bəzi hallarda fermerlər çəltikçilikdən 
istədikləri xeyri götürə bilmir, qoyulan 
xərçin böyük hissəsi məhsulun maya 
dəyərinə sərf olunur”.

Təkcə Lənkəranda ənənəvi 
sahə genişlənib. Ötən il bu rayonda  
830, 8 hektarda çəltik əkilib: 2000-ci 
illə müqayisədə, təxminən, iki dəfə ar-
tıq. Keçən il rayonda 2668,1 ton çəltik 
istehsal olunub. Kənd Təsərrüfatı Na-
zirliyi Əkinçilik Elmi-Tədqiqat İnstitutu-
nun Lənkəranda çəltikçiliyin seleksiyası 
və becərilmə texnologiyası şöbəsinin 
rəhbəri, alim-aqronom Təyyub Rzayev 
ölkədə çəltikçiliyə yandırılmış “yaşıl 
işıq”dan həvəslə bəhs etdi:

– Möhtərəm Prezidentimizin ənənəvi 
kənd təsərrüfatı məhsulları istehsalı-
nın inkişafına yönəlmiş addımları bizi 
çox sevindirir. Hələ 2017-ci ilin sent-
yabrında Lənkəranda çay,  çəltik və 
sitrus meyvələri istehsalının inkişafı 
məsələlərinə dair keçirilmiş respublika 
müşavirəsindən bir qədər sonra – de-
kabrda rayonumuzda ilk dəfə olaraq 
“Çay, çəltik və sitrus festivalı” təşkil 

olunmuşdur. Bu tədbirə yerli fermerlərlə 
yanaşı, bir çox rayonlardan olan kənd 
təsərrüfatı məhsulları istehsalçıları, 
eləcə də çoxsaylı xarici qonaqlar qatıl-
mışdı. Onlar zövqlə bişirilmiş löyün-lö-
yün plovdan yeyib “bəh-bəh” dedilər. İndi 
isə, budur, baxın, qəsəbə və kəndlərdə 
çəltik əkilən sahələr göz oxşayır, bolluq-
dan və firavanlıqdan xəbər verir. Onu da 
deyim ki, bu sahədə iri təsərrüfatlar ya-
radılsa, bolluq daha da artar. 

Çəltikçiliyin inkişafına Azərbaycan 
Çəltikçilik Assosiasiyasının Lənkəran 
rayonunun Siyavər kəndində toxum-
luq çəltik təsərrüfatı yaratması da 
təkan verib. Məqsəd elit çəltik toxum-
larını əldə etmək və az sahədə yüksək 
məhsuldarlığa nail olmaqdır. Bundan 
ötrü təsərrüfat üçün 75 hektar əkin 
sahəsi ayrılıb. Toxumluq çəltik əkininə 
qonşu İran İslam Respublikasından 
mütəxəssislər də cəlb ediliblər. Bu-
rada əkindən əvvəl torpağın tərkibini 
öyrənmək üçün aqrokimyəvi analiz apa-

rılır. Daha sonra relyef və iqlim şəraitinə 
uyğun texnikanın köməyilə əkinə ha-
zırlıq gedir. Xüsusi qoşqular vasitəsilə 
torpaq saatlarla qarışdırılır ki, bu zaman 
alaq otları da parçalanaraq gübrəyə çev-
rilir. 

“Astaraçay” MMC də paralel ola-
raq sitrusçuluq və çəltikçiliyi inkişaf 
etdirir. Müəssisənin Astara, Lənkəran 
və Biləsuvar çəltik əkini coğrafiyası 
genişləndirilərək 1000 hektara çatdırıb. 
Sahələrdə, əsasən, “Haşimi”, “Akula”, 
“Meko”, Okean” və “Qara düyü” növləri 
əkilir. Yetişdirilmiş məhsullar rayonun 
Kakalos kəndindəki düyü emalı sexində 
çeşidlənərək 25, 5 və 1,8 kiloqramlıq 
torbalarda satışa çıxarılır. Astara düyü-
sü ölkəmizdə və xaricdə kənd təsərrüfatı 
sərgilərində uğurla nümayiş etdirilir. 
Azərbaycanın xarici ölkələrdə açdığı 
ticarət mərkəzlərində “Made in Azerba-
ijan” brendi ilə Astara düyüsü də satılır.

Kakalosa qonşu olan  Qamışlı 
kəndində fermer Bəhrəm Əliyev də 
çəltikçiliyə meyil salıb. O dedi: 

– Çəltik istilik və su sevən bitkidir. Tam 
cücərməsindən kollanmasının axırına 
qədər olan dövr 30–32 günə başa çatır. 
Kollanmanın sonundan çiçəklənmənin 
axırınadək 22–25 gün çəkir. Səpinin qur-
tarması ilə məhsulun yetişməsi 115–135 

gündə başa çatır. Çəltik iki üsulla – to-
xum səpilməsi və şitillə əkilir. Çəltiyin şi-
til üsulu ilə yetişdirilməsi, əsasən, bizim 
zonada tətbiq edilir. Şitil xüsusi yerlərdə 
(tumçarlarda) yetişdirilir. Sahələrimiz 
hələlik az olsa da, məhsuldarlıqdan ra-
zıyıq. 

Aqroservis ASC-nin Cəlilabad Re-
gional Nümayəndəliyinin Masallı–Yar-
dımlı rayon bölməsinin rəhbəri Hikmət 
Xəlilov əkin-biçin işlərinin vaxtında 
həyata keçirilməsi, ərzaq bolluğunun 
yaradılması üçün rayonlarda Dövlət 
Aqrar İnkişaf mərkəzləri və fermer 
təsərrüfatları ilə əlaqəli şəkildə işlərin 
qurulduğunu, çəltikçilərə lazımi dəstək 
verildiyini bildirir. Kənd təsərrüfatı na-
ziri İnam Kərimov aprel ayının 1-də 
Lənkəranda vətəndaşları qəbul edərkən 
Tüklə kəndindən olan fermer Təbib 
Mehdiyev ləklərin içinin lazerli qreyderlə 
hamarlanması üçün müasir texnikaya 
ehtiyac olduğunu bildirib. Fermerin xa-

hişi nəzərə alınaraq bir həftədən sonra 
 nazirlik tərəfindən rayona müvafiq texni-
ka göndərilib.

Aqroservis çəltikçiləri şum trakto-
ru, mala, digər aqreqatlarla, mineral 
gübrələrlə lazımınca təchiz edir. Biçin 
vaxtı iki çəltikdöyən kombayn fermerlərin 
ixtiyarına verilir.

Üçüncü dərəcəli "Əmək"  ordenli 
Seyran Nəcəfov rayonun qabaq-
cıl fermerlərindəndir. Rəhbərlik etdiyi 
təsərrüfat keçən il Tüklə kəndində 5 
hektar sahədə "Haşimi" növlü çəltik 
əkib. Hektardan 4 tona yaxın məhsul gö-
türüb. Fermer məhsulu Bakı şəhərində 
yaxşı qiymətə satdığını, satışda heç bir 
problem olmadığını bildirdi. Rayondakı 
“Masallı Nemətləri” MMC-nin fəaliyyəti 
də müsbətdir. Yeni istehsalat sahəsinin 
aylıq emal gücü 300 ton, düyü qurutma 
gücü isə 900 tondur. Burada çəltiyin, 
əsasən, “Haşimi”, “Apola”, “Okean”, 
“Sədri” və “Şirudi” sortları yetişdirilir. 

Yaxın üç ildə orta məhsuldarlıq 40 
sentner olmaqla çəltik əkini sahələrini 
10 min hektara, istehsalın həcmini 40 
min tona çatdırmaq qarşıya qoyulan 
hədəfdir. İnanmaq istərdik ki, buna nail 
olunacaq. 

Əli NƏCƏFXANLI, 
“Xalq qəzeti”nin bölgə müxbiri

Çəltik xalqımızın ikinci çörəyi, 
düyü isə şənliklərin bəzəyidir

Qlobal hibrid müharibə və 
kibertəhlükəsizlik

Uzun müddət “hibrid müharibə”, “informasiya müharibəsi”, “kibertəhlükəsizlik” 
beynəlxalq hüquqa aidiyyəti olmayan sırf siyasi elementlər kimi qəbul edilirdi. 
Ancaq son zamanlar Qərb mütəxəssisləri “hibrid müharibə”nin beynəlxalq 

hüquqi aspektlərini fəal şəkildə araşdırmağa və mövzu ətrafında müzakirələr 
aparmağa başlayıblar. Azərbaycanda da bu məsələ diqqət mərkəzindədir və oktyabrın 
3-də Bakıda keçirilən “Qlobal hibrid müharibə və kibertəhlükəsizlik” Sammitində 
kibertəhlükəsizlik sahəsində son illərdə ölkəmizdə həyata keçirilən tədbirlər və 
əldə olunan nəticələrdən də bəhs ediblər. Tədbir “İnterProbe” şirkəti və Azərbaycan 
Kibertəhlükəsizlik Təşkilatları Assosiasiyası (AKTA) tərəfindən birgə təşkil olunub. 

AKTA-ya üzv olan “Pnetworks” təşkilatının 
dəstəyi, Medianın İnkişafı Agentliyinin, “A2Z 
Technologies”, “CyberPoint” şirkətlərinin 
tərəfdaşlığı ilə həyata keçirilən sammit öz 
işinə Azərbaycan və Türkiyə Respublikalarının 
Dövlət himnlərinin səsləndirilməsi və şəhidlərin 
xatirəsinin bir dəqiqəlik sükutla anılması ilə 
başlayıb. Sonra Xüsusi Rabitə və İnformasiya 
Təhlükəsizliyi Dövlət Xidmətinin rəisi İlqar Mu-
sayev, AKTA-nın İdarə heyətinin sədri Rahid 
Ələkbərli, Kibertəhlükəsizlik Mərkəzinin rəisi 
Davud Rüstəmov, “bp” şirkətinin xarici əlaqələr 
və strategiya üzrə vitse-prezidenti Bəxtiyar 
Aslanbəyli, Medianın İnkişafı Agentliyinin icra-
çı direktoru Əhməd İsmayılov və ”Swiss Cyber 
Institute”un rəhbəri Samir Əliyev çıxış ediblər. 

Məruzəçilər kibertəhlükəsizlik sahəsində 
son illər Azərbaycanda həyata keçirilən 
tədbirlər və əldə olunan nəticələrdən bəhs 
ediblər, bu sahədə dövlət və özəl sektor ara-
sındakı əməkdaşlığı yüksək dəyərləndiriblər. 
Çıxışçılar sammitin gələcəkdə kiber 
təhdidlərə qarşı mübarizədə ölkələrimiz ara-
sında əməkdaşlığa böyük töhfələr verəcəyini 
vurğulayıblar. Xüsusi Rabitə və İnforma-
siya Təhlükəsizliyi Dövlət Xidmətinin rəisi 
İlqar Musayev çıxışında bildirib ki, Vətən 
müharibəsi və son sentyabr hadisələri göstərir 
ki, Azərbaycana kibertəhdidlər artmaqdadır: 
“Ona görə də biz bu sahədə birgə işləməliyik. 
Bunun sayəsində də kibertəhdidlərin qarşısını 
almalıyıq”.

Medianın İnkişafı Agentliyinin İcraçı direkto-
ru Əhməd İsmayılov çıxışında deyib ki, Vətən 
müharibəsi dövründə dövlətimizin informasiya 
resurslarına çoxsaylı kiberhücumlar təşkil edilib, 
bu hücumların qarşısı müvəffəqiyyətlə alınıb. 
Ə.İsmayılov qeyd edib ki, kiberfəzada sərhədlər 
və məhdudiyyətlər yoxdur, kibertəhdidlər 
istənilən yerdə baş verə və qısa müddət ərzində 
böyük ziyan vura bilərlər: “Buna görə də İKT-
nin istifadəsi zamanı inamın və təhlükəsizliyin 
yüksəldilməsi dünya ictimaiyyəti üçün ən aktual 
məsələlərdən birinə çevrilir”. MEDİA-nın İcraçı 
direktoru vurğulayıb ki, informasiya müharibəsi, 
psixoloji qarşıdurma, hibrid müharibə kimi yeni 
termin və anlayışlar ənənəvi müharibə barədə 
təsəvvürləri xeyli dəyişdirib: “Hərbi əməliyyatlar 
zamanı ən vacib məqamlardan biri öz məlumat 
mənbələrini düşmən təsirindən qorumaq idi və 
Azərbaycan tərəfi bu işin öhdəsindən gəlməyi 
bacardı. Müharibə dövründə dövlətimizin 
informasiya resurslarına çoxsaylı kiberhü-
cumlar təşkil edilib, bu hücumların qarşısı 
müvəffəqiyyətlə alınıb”.

Sonra sammit panel müzakirələrlə davam 
etdirilib. Tədbirdə kiberdünyada cərəyan edən 
hadisələr, ölkələrin kiberhazırlığı, kibertəhsil, 
kibergüclərin birgə fəaliyyəti, iqtisadiyyatın 
müxtəlif sahələrindəki kiberfəaliyətlər və ki-
berpotensial idarəçiliyi sahəsindəki aktual 
məsələlər müzakirə edilib. 

S.ELAY, 
“Xalq qəzeti”

Rusiya–Ukrayna savaşı: Xerson və 
Luqanskda qızğın döyüşlər gedir  
Dünən Ukraynanın cənubunda, xüsusilə, Xerson vilayətində ağır döyüşlər davam 

edib. UNİAN agentliyi xəbər verir ki, Ukrayna Silahlı Qüvvələri burada cəbhənin bir 
çox istiqamətlərində bir neçə uğurlu hücum əməliyyatları həyata keçiriblər. 

Ukrayna ordusu, eyni zamanda, işğaldan 
azad etdikləri ərazilərdə istehkam və digər 
müdafiə obyektləri quraraq möhkəmləməyə 
çalışır. Donetsk və Zaporojye vilayətlərində isə 
mövqe döyüşlərinin getdiyi barədə məlumatlar 
yayılıb.   

Ukrayna Müdafiə Nazirliyi Əlaqələndirmə 
Qərargahının mətbuat xidmətinin rəhbəri  Natal-
ya Qumenyuk jurnalistlərə bildirib ki, Xersonda 
cəbhənin təmas xətti boyunca yerləşən bir çox 
yaşayış məntəqələri Rusiya hərbçiləri tərəfindən 
aramsız artilleriya atəşinə məruz qaldığı üçün 
burada yaşayan ailələrin təhlükəsizliyini təmin 
etmək məqsədilə əhalinin təxliyyəsi prosesi baş-
lanıb. 

Dünən Ukrayna Prezidenti Volodimir Ze-
lenski Xerson vilayətinin inzibati ərazisinə daxil 
olan Krivoy Roq şəhəri ətrafında vuruşan 129-cu 
ərazi müdafiə briqadasının şəxsi heyətinə video 

ilə müraciət edərək, onlara Arxangelsk, Mirol-
yubovka və digər yaşayış məntəqələrini azad 
edərkən göstərdikləri qeyri-adi fədakarlıqlara və 
şücaətlərə görə təşəkkür edib.

 Rusiyanın RİA “Novosti” agentliyi isə Don-
basdakı vəziyyət barədə təqdim etdiyi xəbərdə 
bildirir ki, Luqanskda keçirilən referendumdan 
sonra vilayətin yaşayış məntəqələrinin Ukray-
na Ordusu tərəfindən artilleriya atəşinə məruz 
qalması halları xeyli azalıb. “Luqansk Xalq 
Respublikası”nın “Xalq milisi”nin zabiti Andrey 
Maroçko Rusiyanın “Birinci kanal”ının efirində 
bildirib ki, rəqib indi daha çox mülki infrastruktur 
obyektlərini hədəfə alır. 

Rusiya tərəfi dünən sutka ərzində cəbhənin 
ayrı-ayrı istiqamətlərinə ölən və yaralananlar 
barədə məlumat verməyib. 

“Xalq qəzeti” 

Son sutkada Azərbaycanda COVID-19 
infeksiyasına 26 yoluxma faktı qeydə alınıb

Son sutkada Azərbaycanda yeni növ koronavirus (COVID-19) infeksiyasına 
26 yoluxma faktı qeydə alınıb, 40 nəfər müalicə olunaraq sağalıb.

Nazirlər Kabineti yanında opera-
tiv qərargahdan verilən məlumata görə, 
indiyədək ölkədə ümumilikdə 821 min 661 
nəfərin koronavirus infeksiyasına yoluxması 
faktı müəyyən edilib, onlardan 810 min 929 
nəfər müalicə olunaraq sağalıb, 9 min 919 

nəfər vəfat edib. Aktiv xəstə sayı 813 nəfərdir.
Son sutkada yeni yoluxma hallarının 

müəyyənləşdirilməsi ilə əlaqədar 1580, bu 
günə qədər isə ümumilikdə 7 milyon 256 min 
426 test icra olunub. 

“Xalq qəzeti”

Türkiyə Maarif Vəqfinin Azərbaycanda ilk beynəlxalq məktəbi açıldı

Oktyabrın 3-də Bakıda ilk Azərbaycan Beynəlxalq Maarif Məktəbinin 
(ABMM) açılış mərasimi keçirildi. Türkiyənin Azərbaycandakı səfiri 
Cahit Bağçı, Elm və Təhsil naziri Emin Əmrullayev, İqtisadiyyat  
nazirinin birinci müavini Elnur Əliyev, Milli Məclisin deputatları və digər 
rəsmi şəxslərin iştirak etdiyi mərasimdə ölkəmizdə bu tipli  müasir 
təhsil ocağının ilk dəfə fəaliyyətə başlamasının önəmi vurğulandı.

Türkiyə Maarif Vəqfi barədə 
verilən məlumatda bildirildi  ki, ölkənin 
beynəlxalq təhsilə açılmış pəncərəsi 
olan Maarif Vəqfinin dünyanın 67 
ölkəsində 429 beynəlxalq maarif 
məktəbi fəaliyyət göstərir və orada 50 
minə yaxın şagird təhsil alır. Yeni tədris 
ilindən etibarən Azərbaycanda ilk dəfə 
olaraq Beynəlxalq Maarif məktəbi təhsil 
fəaliyyətinə başlayıb. 

Açılış mərasimində Elm və Təhsil na-
ziri Emin Əmrullayev bildirdi ki, istənilən 
təhsil ocağının əsas hissəsi orada yara-
dılan şərait və infrastrukturdan ibarətdir: 

“Bu məktəbdə həmin nüanslar yüksək 
səviyyədə nəzərə alınıb. Burada mü-
asir çağırışlara cavab verəcək gənclər 
yetişdiriləcək”. İqtisadiyyat nazirinin bi-
rinci müavini Elnur Əliyev isə bu təhsil 
ocağının hər iki ölkənin daha da yaxın-
laşması üçün gözəl örnək olduğunu vur-
ğuladı. 

Türkiyənin Azərbaycandakı səfiri 
Cahit Bağçı çıxışında Beynəlxalq  Maarif 
məktəblərinin əsas istiqamətlərindən bi-
rinin şagirdlərin vətənpərvər, millətinə, 
bayrağına, dilinə sevgi və hörmət ruhun-
da, intellektual bir şəxsiyyət kimi forma-

laşmasından ibarət olduğunu deyib. O, 
bu məktəbin Azərbaycan və Türkiyə qar-
daşlığının yüksək səviyyəsini göstərmək 
üçün gözəl nümunə olduğunu diqqətə 
çatdırdı.

Təhsil müəssisəsi 2 mühafizə, 1 in-
zibati və 4 tədris binasından ibarətdir. 
Məktəb ağıllı lövhələrlə quraşdırılmış 
sinif otaqları, laboratoriyalar, emalat-
xanalar, idman zalı, konfrans zalı və 
yeməkxana ilə təmin olunub.

Beynəlxalq maarif təhsil standartı-
na əsasən, məktəbəqədər, ibtidai, orta 
və tam orta təhsil imkanları təklif edən 
təhsil müəssisəsində, əsas fənlər ilə 
yanaşı, dərsdənkənar məşğələlər də 
keçiriləcək. Ana dilində tədris imkanları 
təklif edən təhsil müəssisəsində türk, in-
gilis, rus və ispan dillərinin də akademik 
səviyyədə öyrədilməsi hədəflənir. 
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